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PROTOKÓŁ NR LXVII/23 

Z LXVII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 26 STYCZNIA 2023 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 20 radnych 

Nieobecna: radna Elżbieta Wrońska. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

I.  Sprawy organizacyjne: 

1.  otwarcie obrad, 

2.  stwierdzenie prawomocności obrad, 

3.  przedstawienie porządku obrad, 

4. przyjęcie protokołów z LXV Sesji Rady Miasta i LXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta. 

II.  Projekty uchwał w sprawie: 

1.  zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa na lata 2023–2035, 

2.  zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2023, 

3.  zmiany uchwały nr XL/357/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie 

ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego „Mój Rynek” w Żyrardowie, 

4.  określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia zwrotu kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz rodzica do jednostek oświatowych, 

5.  zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023, 

6.  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad wydatków na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznawane pod 

warunkiem zwrotu, 

7.  sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu, 

8.  zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Żyrardow, 

9.  górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych,  

10. zmieniająca Uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Żyrardowa oraz nadania jej 

Statutu, 

11.  ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” oraz Tytułu „Zasłużonego dla 

Miasta Żyrardowa”, 

12.  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023, 



Protokół nr LXVII/23 z LXVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 26.01.2023  
  2 

13.  zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023,  

14.  zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023, 

15.  zatwierdzenia planu pracy doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

III. Informacje: 

1.  Informacja o działaniach Prezydenta Miasta i Urzędu Miasta. 

2.  Plan pracy Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

IV.  Wnioski, interpelacje, zapytania radnych. 

V.  Wolne wnioski. 

VI.  Zamknięcie obrad. 

 

 

I. Sprawy organizacyjne. 

Ad I.1., I.2. i I.3. 

W dniu 26 stycznia 2023 r. o godz. 15.07 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

LXVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad. Do przedłożonego porządku obrad nie 

zgłoszono uwag. 

 

Ad I.4. 

Do przedłożonych projektów protokołów nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z LXV Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy przyjęli protokół 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z LXV Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard 

Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radna Monika Plak, radna Gabriela 

Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna 

Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radna Edyta Lubańska, radny Artur Pietrus. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z LXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy przyjęli protokół  

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z LXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Żyrardowa: 
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„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radna Anna Maria Kozłowska, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa 

Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radna Monika 

Plak, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna 

Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecny podczas głosowania: radny Artur Pietrus. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

II. Projekty uchwał. 

Ad II.1. i II.2. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Rady 

Miasta Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2023–2035 

oraz projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2023. Zgłosiła 

autopoprawkę do załącznika nr 3 do projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2023 (polegającą na zmianie klasyfikacji), a także do uzasadnienia do tego projektu 

uchwały, polegającą na uzupełnieniu opisów zwiększenia limitów w dwóch zadaniach inwestycyjnych, 

jak również do załącznika nr 1 i załącznika nr 3 projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2023–2035, 

związaną ze środkami z tzw. „korkowego”. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że w jej opinii zmniejszenie limitu na zadanie 

„Przebudowa ul. Henryka hr. Łubieńskiego” jest przedwczesne. Dodała, że ulica ta znajduje się  

w centrum miasta, a już kilkukrotnie zadanie związane z jej przebudową było zdejmowane z budżetu, 

w związku z czym nadszedł czas, by potraktować tę inwestycję poważnie. Oceniła, że nie należy 

zakładać, że Miasto otrzyma środki zewnętrzne na całkowite sfinansowanie inwestycji, jako że póki co 

dopiero złożono wniosek. Uznała, że zaplanowane wydatki można zmniejszać po otrzymaniu umowy 

do podpisania. Odniosła się również do informacji związanych z planowaną przebudową ul. Lniarskiej, 

dociekając, kiedy został sporządzony projekt i pozyskane pozwolenie na budowę, jeśli zadanie 

inwestycyjne wprowadzane jest do budżetu jako nowe.  

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, przypomniał, że Żyrardów znalazł się  

w gronie miast realizujących projekt „Modelowa rewitalizacja miasta”, zaś w ramach tego projektu 

sfinansowane zostało m.in. sporządzenie projektu przebudowy ul. Lniarskiej. Wskazał również,  

że istotne jest szukanie takich rozwiązań w zakresie inżynierii finansowej, aby zadania inwestycyjne 

pochłonęły jak najmniej środków z budżetu miasta. Podkreślił, że przebudowa ul. Henryka  
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hr. Łubieńskiego w budżecie była zaplanowana do realizacji w całości ze środków własnych, ale 

pojawiła się możliwość pozyskania dotacji w wysokości nawet do 100%, o czym poinformowała 

spółka Centralny Port Komunikacyjny. Podkreślił, że oferowane dofinansowanie jest dużą kwotą,  

a skorzystanie z niego daje możliwość przeznaczenia środków zaplanowanych na przebudowę  

ul. Łubieńskiego – na przebudowę ul. Lniarskiej i zamknięcie w sposób logiczny tematu rewitalizacji 

ciągów komunikacyjnych na terenie dawnej centrali Zakładów Lniarskich. Dodał, że Miasto składa 

również wniosek na remont ul. Stanisława Moniuszki (na odcinku od ul. Łubieńskiego  

do ul. Piaskowej) do Wojewody Mazowieckiego, jako że pojawił się nowy instrument dofinansowania 

remontu dróg na terenie gmin. Ocenił, że grzechem zaniedbania byłoby nieskorzystanie ze środków 

zewnętrznych. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że należy korzystać ze wszystkich możliwości 

dofinansowania inwestycji, ale nie ma gwarancji, że przebudowa ul. Henryka hr. Łubieńskiego zostanie 

w całości sfinansowana ze środków zewnętrznych. Przywołała dofinansowanie otrzymane przez Miasto 

w przeszłości na remont kamienicy przy ul. Fryderyka Chopina, zwracając uwagę, że remont nie doszedł 

do skutku. Dodała, że jej obawy wzbudza wykreślenie przebudowy ul. Łubieńskiego z budżetu, jako że  

w przyszłości może się okazać, że Miasta nie będzie stać na realizację tej inwestycji, jeśli otrzyma mniej 

środków, niż zakładano, wskutek czego ulica ta nie będzie wyremontowana.  

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski poinformował, że jeśli Miasto nie otrzyma środków  

ze spółki CPK, to nie będzie realizowało inwestycji w ul. Lniarskiej, ale zostanie wykonana przebudowa 

ul. Henryka hr. Łubieńskiego. Dodał, że ubiegając się o dofinansowanie należy spełnić pewne rygory, 

a w przypadku ul. Lniarskiej Miasto musi wykazać, że posiada 50% środków potrzebnych na realizację 

tej inwestycji, w przeciwnym razie wniosek zostanie odrzucony. Podkreślił, że środki z Centralnego 

Portu Komunikacyjnego są przeznaczone dla poszczególnych gmin do wykorzystania na poprawę 

bezpieczeństwa na drogach. Szerzej omówił procedurę związaną z aplikowaniem o środki zewnętrzne, 

a także stwierdził, że korzystne dla mieszkańców będzie, jeśli zamiast jednej ulicy zrealizowanej ze 

środków własnych, uda się przeprowadzić trzy inwestycje z udziałem środków zewnętrznych. Zwrócił 

uwagę, że z budżetu nie jest skreślane zadanie inwestycyjne związane z budową ul. Henryka hr. 

Łubieńskiego. 

Radny Marek Treliński odniósł się do dokumentów przekazanych radnym, a związanych  

ze złożonym wnioskiem o środki zewnętrzne. Stwierdził, że gdyby Miasto nie otrzymało środków  

na budowę ul. Lniarskiej, zasadnym byłoby zrealizowanie ul. Henryka hr. Łubieńskiego, jako że jest  

to bardziej uczęszczany szlak komunikacyjny. Podkreślił, że jeśli istnieje szansa na skorzystanie  

ze stuprocentowego dofinansowania, to należy z niej skorzystać.  

Radna Teresa Lefelt z optymizmem przyjęła deklarację spółki Centralny Port Komunikacyjny, 

wskazując, że Miasto skorzysta z powstania tego podmiotu. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta 

Żyrardowa w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2023–2035.  
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Żyrardowa w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa na lata 2023–2035: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecni podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę  

17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2023: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, radny 

Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecni podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska, radny Krzysztof Skrobisz. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.3. 

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/357/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 24 czerwca 2021 r. 

w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego „Mój Rynek” w Żyrardowie. 

Radny Arkadiusz Sowa przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Handlu i Usług RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XL/357/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie 

ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego „Mój Rynek” w Żyrardowie. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/357/21 Rady Miasta 

Żyrardowa z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego „Mój Rynek” 

w Żyrardowie: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.4. 

Pani Urszula Wieczorkiewicz-Tkacz, Dyrektor Wydziału Edukacji, przedstawiła projektu 

uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia zwrotu 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz rodzica do jednostek 

oświatowych. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie § 4 projektu uchwały w taki sposób,  

by otrzymał on brzmienie: „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Mazowieckiego i wchodzi w życie z dniem 17 stycznia 2023 r.”. 

Radna Żaneta Wesołowska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej RMŻ. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia zwrotu kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz rodzica do jednostek oświatowych.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu  

na potrzeby ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych oraz rodzica 

do jednostek oświatowych: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  
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„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.5. i II.6. 

Pani Agnieszka Stępska, Dyrektor Centrum Usług Społecznych, przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023, a także projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zasad wydatków na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na 

ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznawane pod warunkiem zwrotu. 

Radna Monika Plak przedstawiła opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych 

RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radny Arkadiusz Rzepecki przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad wydatków na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznawane pod warunkiem zwrotu.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad wydatków na 

usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe 

przyznawane pod warunkiem zwrotu: 
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„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.7. 

Pan Jakub Borowski z Wydziału Gospodarki Nieruchomościami przedstawił projekt uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

17 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości  

w drodze przetargu: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radny Józef Kapusta, radny Robert Latek, radna Teresa 

Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir 

Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecne podczas głosowania: radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Anna Maria 

Kozłowska, radna Edyta Lubańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.8. i II.9. 

Pani Dagmara Pociech, p.o. Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami, 

przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Miasta Żyrardowa. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie brzmienia  

§ 1 ust. 1 pkt b) Regulaminu oraz § 3 ust. 9 Regulaminu w taki sposób, że § 1 ust. 1 pkt b) otrzyma 

brzmienie: „selektywnego zbierania odpadów komunalnych prowadzonego przez punkty selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych, w sposób umożliwiający łatwy dostęp wszystkich mieszkańców, 
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następujących frakcji odpadów komunalnych: papieru, metali, tworzyw sztucznych, opakowań 

wielomateriałowych, szkła, bioodpadów, odpadów niebezpiecznych, przeterminowanych leków  

i chemikaliów, odpadów niekwalifikujących się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie 

domowym w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia 

monitoringu poziomu substancji we krwi (w szczególności igieł i strzykawek), zużytych baterii  

i akumulatorów, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów 

wielkogabarytowych, odpadów budowlanych i rozbiórkowych z gospodarstw domowych, zużytych 

opon, odpadów tekstyliów i odzieży;”, zaś §3 ust. 9 otrzyma brzmienie: „Odpady budowlane  

i rozbiórkowe z gospodarstw domowych, wytwarzane w wyniku prowadzenia drobnych robót 

remontowych określonych w §3 ust. 2 pkt h, powinny być przekazane przez właściciela nieruchomości 

do PSZOK. Ustala się, że w ramach uiszczonej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właściciel nieruchomości może przekazać rocznie do 400 kg na gospodarstwo domowe. Za odpady 

budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw domowych w ilości powyżej 400 kg na gospodarstwo domowe 

na rok będzie pobierana opłata, zgodnie z obowiązującym cennikiem przyjęcia odpadów do PSZOK.”.  

Radny Robert Latek przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Pani Dagmara Pociech przedstawiła projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na skreśleniu słów „wykonywane 

przez gminne jednostki organizacyjne lub przedsiębiorców posiadających zezwolenie Prezydenta 

Miasta Żyrardowa” w § 1 projektu uchwały. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Miasta Żyrardowa: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 
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Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos ogłosił dziesięciominutową przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 17.02. 

 

Ad II.10. 

Pani Barbara Smolarek, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych, przedstawiła 

projektu uchwały zmieniającej Uchwałę sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Żyrardowa oraz 

nadania jej Statutu. Zgłosiła autopoprawkę polegającą na dodaniu słowa „w” przed słowem „sprawie” 

w tytule uchwały. 

Radna Monika Plak przedstawiła opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych 

RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska zgłosiła obiekcje co do dwóch zmian: związanej z zapewnieniem 

obsługi organizacyjno-technicznej przez Centrum Usług Społecznych (proponowane nowe brzmienie  

§ 1 ust. 5 Statutu) oraz związanej z wydawaniem przez Prezydenta Miasta zarządzeń w sprawie terminu 

spotkania (proponowane nowe brzmienie § 4 ust. 4 Statutu) czy listy kandydatów do Rady Seniorów 

(proponowane nowe brzmienie § 4 ust. 13 Statutu). W pierwszym przypadku zaproponowała 

pozostawienie dotychczasowego zapisu, aby to Prezydent Miasta wskazał, kto prowadzi obsługę 

organizacyjno-techniczną Rady Seniorów, jako że w jej opinii Rada Miasta nie jest władna, aby 

przypisywać zadanie jednostce organizacyjnej miasta; w drugim przypadku oceniła, że wystarczy 

podanie przywołanych informacji do wiadomości w formie innej niż zarządzenie. Zaproponowała 
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również, by w proponowanym nowym brzmieniu § 7 ust. 5 lit. b Statutu słowo 

„Wiceprzewodniczącego” zastąpić słowem „Wiceprzewodniczących” (w związku z zaproponowanym 

nowym brzmieniem § 6 ust. 3 Statutu).  

Radny Marek Treliński poinformował, że wobec projektu uchwały ma podobne uwagi  

co przedmówczyni, przywołując jako przykład zapisów budzących wątpliwości proponowane nowe 

brzmienie § 4 ust. 4 Statutu czy § 4 ust. 13 Statutu. Podkreślił, że Rada Seniorów jest ciałem społecznym, 

zaś zapisy projektu uchwały za bardzo angażują organ wykonawczy. 

Pani Barbara Smolarek wyjaśniła, że proponuje się zmianę polegającą na wprowadzeniu możliwości 

wyłonienia drugiego Wiceprzewodniczącego Rady Seniorów, zaś pozostałe zmiany mają charakter 

redakcyjny. Dodała, że nad sformułowaniem związanym obsługą organizacyjno-techniczną można się 

zastanowić i, jeśli taka będzie wola Rady Miasta, pozostać przy poprzednim zapisie, powierzającym ją 

Urzędowi Miasta Żyrardowa. Wskazała, że zapisy związane z wydawaniem zarządzeń wynikają  

z interpretacji prawnej, zgodnie z którą wola Prezydenta Miasta jest wyrażana w formie zarządzeń. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że w zarządzeniach nie jest wyrażana wola, ale jest to 

władcza forma działania, a zatem organ je wydający coś postanawia. Dociekała, na jakiej podstawie 

prawnej wydawane byłoby zarządzenie o terminie posiedzenia Rady Seniorów. 

Pani Magdalena Osińska, radca prawny, wyjaśniła, że z upoważnienia zawartego w Ustawie  

o samorządzie gminnym wynika, że zasady działania ustala rada gminy, zatem organ uchwałodawczy 

w swojej uchwale daje organowi wykonawczemu podstawę do wydania zarządzenia, o którym mowa  

w proponowanym nowym brzmieniu § 4 ust. 4 i § 4 ust. 13 Statutu. Wskazała, że zbadania wymaga 

proponowane nowe brzmienie § 1 ust. 5 Statutu. Dodała, że proponowanych zmian jest zbyt wiele,  

by mogła je przeanalizować podczas dyskusji. 

Radna Grażyna Stefańska zaproponowała skreślenie pierwszej (proponowane nowe brzmienie  

§ 1 ust. 5 Statutu) i drugiej (proponowane nowe brzmienie § 4 ust. 4 i § 4 ust. 13 Statutu) zmiany, 

pozostawienie trzeciej (dotyczącej § 6 Statutu), zaś w czwartej zmianie, w proponowanym nowym brzmieniu 

§ 7 ust. 5 lit. b Statutu zastąpienie słowa „Wiceprzewodniczącego” słowem „Wiceprzewodniczących”.  

Pani Barbara Smolarek zaproponowała skreślenie § 1 ust. 1 projektu uchwały (proponowane 

nowe brzmienie § 1 ust. 5 Statutu) i zmianę numeracji kolejnych ustępów, a także zastąpienie słowa 

„Wiceprzewodniczącego” słowem „Wiceprzewodniczących” w § 1 ust. 4 pkt 3) projektu uchwały 

(proponowane nowe brzmienie § 7 ust. 5 lit. b Statutu).  

Radna Żaneta Wesołowska wskazała, że projekt uchwały nie powinien być redagowany podczas 

sesji Rady Miasta. Zgłosiła wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad, jednocześnie 

apelując, by został on przedłożony, gdy będzie gotowy i sprawdzony przez Biuro Prawne. 

Pan Bogdan Zieliński, członek Rady Seniorów Miasta Żyrardowa, stwierdził, że wniesione 

uwagi powinny być złożone na piśmie i poddane pod głosowanie przez Radę Miasta.  

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos orzekł, że nie ma przeszkód ku temu, by projekt 

uchwały był procedowany podczas kolejnego posiedzenia. 
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Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Żanety Wesołowskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Żyrardowa 

oraz nadania jej Statutu. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 

19 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Żanety Wesołowskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Żyrardowa oraz nadania jej 

Statutu: 

„za” – 19 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta 

Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.11. 

Radna Monika Plak przedstawiła wypracowany przez Komisję Kultury, Promocji Miasta  

i Spraw Społecznych RMŻ, projekt uchwały w sprawie ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela 

Miasta Żyrardowa” oraz Tytułu „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa”. 

Radny Arkadiusz Sowa zgłosił dwa wnioski: (1) o to, by w § 9 ust. 1 załącznika nr 1 do projektu 

uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, pracowały lub były współpracownikami 

organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 Ustawy z dnia 18 grudnia 1998 r. o Instytucie 

Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu”; (2) o to, by  

w § 7 ust. 1 załącznika nr 2 do projektu uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, 

pracowały lub były współpracownikami organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 

Ustawy z dnia 18 grudnia 1998 r. o Instytucie Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni 

przeciwko Narodowi Polskiemu”. Argumentował, że osoba, której przyznano tytuł „Honorowego 

Obywatela Miasta Żyrardowa” lub tytuł „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa” musi wykazać się 

honorowym postępowaniem, a nie działaniem na szkodę własnego narodu. Wskazał, że podobne zapisy 

były przyjmowane przez inne rady miast i funkcjonują one np. w Krakowie czy w Milanówku.  

Radna Monika Plak odniosła się do wniosków przedmówcy, przypominając, że temat był 

omawiany podczas posiedzenia Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ, kiedy  

to wskazano, że podobne zapisy mogą nie spotkać się z aprobatą organu nadzoru i zostać uchylone. 

Dodała, że wnioski były poddane pod głosowanie i nie zyskały poparcia większości członków Komisji,  

w związku z czym proponowane zapisy nie znalazły się w projekcie uchwały.  
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Radny Arkadiusz Sowa orzekł, że fakt, że podobne zapisy w przeszłości były uchylane, nie 

oznacza, że tak będzie również w tym przypadku. Dodał, że proponowane zapisy są dla niego ważne, 

dlatego konsekwentnie złożył przedmiotowe wnioski na sesji. 

Radny Marek Treliński zaproponował rozszerzenie katalogu osób mogących wnioskować  

o nadanie tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” lub „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa” 

o grupę mieszkańców, np. 200 lub 250 osób. Odwołał się również do zapisów związanych z działaniem 

Kapituły; wyraził wątpliwość, czy powinna ona m.in. wnioskować o nadanie tytułów, jak również 

przywołał rozstrzygnięcie nadzorcze, w którym Wojewoda Mazowiecki zakwestionował rolę Kapituły. 

Stwierdził, że złożone wnioski powinny być rozpatrywane przez właściwą merytorycznie komisję Rady 

Miasta. Dociekał, w jaki sposób przedstawiciele organizacji pozarządowych będą powoływani w skład 

Kapituły.  

Radna Monika Plak odniosła się do słów przedmówcy, wskazując, że § 5 ust. 5 załącznika  

nr 1 do projektu uchwały stanowi, że Kapituła opiniuje wnioski, pełniąc funkcję doradczą względem 

Rady Miasta. Dodała, że Komisja Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ pozytywnie 

oceniła włączenie przedstawicieli organizacji pozarządowych w skład Kapituły.  

Radny Józef Kapusta poparł wniosek złożony przez radnego Arkadiusza Sowę. Stwierdził,  

że w Regulaminie nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” słusznie zapisano,  

że kandydat powinien być wzorem dla naśladowania, natomiast osoby będące współpracownikami 

Służby Bezpieczeństwa PRL nie mogą być Honorowymi Obywatelami Miasta Żyrardowa ani 

Zasłużonymi dla Miasta Żyrardowa. Wskazał, że Instytut Pamięci Narodowej posiada katalogi tajnych 

współpracowników Służby Bezpieczeństwa PRL, a także osób prześladowanych i represjonowanych. 

Wyraził też wątpliwość względem § 9 ust. 1 lit. a załącznika nr 1 do projektu uchwały; podkreślił,  

że wiele zależy od ciężkości popełnionego przewinienia i zaproponował uczynienie jakiegoś 

zastrzeżenia, które wskazywałoby, że popełniony czyn miał znaczną wagę.  

Radny Marek Treliński stwierdził, że sytuacja, w której Kapituła może zgłaszać wnioski,  

a następnie je oceniać, wywołuje pewną sprzeczność. Wyraził brak zrozumienia dla decyzji  

o sankcjonowaniu Kapituły jako wnioskodawcy, a pominięciu grupy mieszkańców. Podtrzymał wniosek  

o dodanie zapisu dopuszczającego składania wniosków przez grupę mieszkańców, wskazując, że liczebność 

tej grupy powinna zostać ustalona przez Komisję Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ. 

Radna Monika Plak zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na wykreśleniu  

§ 5 ust. 1 lit. c załącznika nr 1 do projektu uchwały oraz § 5 ust. 1 lit. c załącznika nr 2 do projektu 

uchwały (zapisy umożliwiające Kapitule wnioskowanie o nadanie tytułów). Nawiązała  

do wniosków radnego Arkadiusza Sowy, wskazując, że o dokumenty związane z przeszłością 

kandydatów czy ich ewentualną współpracą ze Służbą Bezpieczeństwa PRL mogą wnioskować 

zgłaszający kandydaturę, którzy następnie przedłożą dokumenty wraz ze składanym wnioskiem. 

Radna Edyta Lubańska przypomniała, że praca nad projektem uchwały trwała kilka miesięcy, 

zaś każdy z radnych mógł uczestniczyć w posiedzeniach Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 
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Społecznych RMŻ. Dodała, że uwagi wnoszone podczas sesji, mogły zostać zgłoszone podczas 

posiedzeń Komisji. Odniosła się do wniosku radnego Arkadiusza Sowy, stwierdzając, że Rada Miasta 

ani Kapituła nie mogą wnioskować do IPN-u o informacje na temat zgłoszonych kandydatów. 

Radny Arkadiusz Sowa przypomniał, że takie informacje są możliwe do pozyskania,  

jako że w innych miastach w regulaminach nadawania tytułów zawarte są zapisy w brzmieniu, jakie 

zgłosił we wniosku. 

Radny Marek Treliński wskazał, że zgodnie z przywołanym przez niego rozstrzygnięciem 

nadzorczym, Kapituła może sprawować jedynie funkcje pomocnicze, a nie zbierać dokumenty lub  

je przedstawiać. 

Radna Grażyna Stefańska zwróciła uwagę, że fakt, że Komisja długo pracowała nad projektem, 

nie jest powodem, by nie dokonywać w nim zmian lub nie zdjąć go z porządku obrad; podkreśliła,  

że lepiej dłużej pracować nad dokumentem, by był on dobrze przygotowany, zamiast za jakiś czas 

ponownie się nad nim pochylać. Złożyła wniosek formalny o zdjęcie projektu uchwały z porządku 

obrad. Wskazała, że w Regulaminie nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” 

wiele miejsca poświęcono zapisom związanym z Kapitułą, co uznała za zbędne. Zwróciła uwagę  

na zasadność namysłu nad przywilejami dla osób uhonorowanych, jako przykład przywołując przywilej 

nieodpłatnego wstępu na imprezy sportowe dla osób, które zostały odznaczone przez organizujący  

te wydarzenia klub sportowy. Zaproponowała, by do regulaminów dodać załączniki w postaci wzoru 

wniosku czy dyplomu. Zwróciła uwagę na zapis „Dyplom dla osoby zmarłej wręcza się jej następcom 

prawnym” (§ 6 ust. 2 załącznika nr 1 do projektu uchwały), proponując zastąpienie określenia 

„następcom prawnym” określeniem „członkom rodziny”. Oceniła, że powołanie Kapituły nie ma 

umocowania prawnego, przywołując fragment rozstrzygnięcia nadzorczego w tym temacie.  

Radny Artur Pietrus stwierdził, że projekt uchwały jest dobry, a zgłoszonych wniosków, które 

wymagają przegłosowania przez Radę Miasta, nie jest dużo, w związku z czym uważa, że nie należy 

projektu uchwały zdejmować z porządku obrad. Dodał, że sam tytuł jest wyróżnieniem, a wygląd 

dyplomu wręczanego osobom uhonorowanym stanowi kwestię drugorzędną.  

Radna Teresa Lefelt poparła wniosek radnego Arkadiusza Sowy. Wskazała, że patrząc  

na przeszłość należy odróżniać dobro i zło. Podkreśliła, że Honorowy Obywatel powinien być wzorem 

dla innych. 

Radny Arkadiusz Rzepecki wskazał, że do podmiotów uprawnionych do zgłoszenia wniosku  

o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa lub Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa  

(z uwzględnieniem autopoprawki zgłoszonej przez radną Monikę Plak) może się zgłosić grupa 

mieszkańców. Przypomniał też o przepisach związanych z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą. 

Dodał, że rolą Kapituły nie jest kompletowanie wniosków, ale analizowanie dokumentów, które do niej 

trafią. Odwołał się do terminów na rozpatrzenie wniosków, które zostały ujęte w projekcie uchwały, 

przypominając, jak wcześniej wyglądało procedowanie nad wnioskami. Wyraził przekonanie,  

że najlepszym rozwiązaniem byłoby przyjęcie projektu uchwały rekomendowanego przez Komisję. 
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Radna Grażyna Stefańska zwróciła uwagę, że do tej pory obowiązuje uchwała z 2014 roku,  

a zawarty w niej Regulamin jest krótki i zwięzły. Wyraziła wątpliwości co do zapisu § 6 załącznika  

nr 1 do Uchwały Nr XLVI/332/14 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 22 maja 2014 r. w sprawie 

ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Żyrardowa”. Dodała, że Rada Miasta może nadal 

opierać się na ww. uchwale, a nową opracować tak, aby była poprawna i przejrzysta. Wyraziła 

przekonanie, że dobrze byłoby, gdyby Rada Miasta jeszcze popracowała nad procedowanym właśnie 

projektem uchwały. 

Radny Grzegorz Obłękowski przypomniał, że Komisja Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ długo pracowała nad projektem uchwały, zapraszając na posiedzenia  

i przedstawiając materiał roboczy, zatem każdy miał możliwość uczestnictwa w komisji i zgłoszenia 

swoich pomysłów. Trwającą dyskusję ocenił jako brak szacunku dla pracy innych radnych.  

Radny Arkadiusz Sowa stwierdził, że rolą Rady Miasta jest stanowienie dobrego prawa, zaś  

w wyniku dyskusji zauważono błąd w projekcie uchwały. Przypomniał, że jego wniosek nie zyskał 

aprobaty Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw Społecznych RMŻ, dlatego zgłosił go na sesji Rady 

Miasta.  

Radny Arkadiusz Rzepecki zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców i – po jej 

wyczerpaniu – przystąpienie do głosowania. Wskazał, że argumenty, które już zostały przedstawione, 

są wystarczające, by przystąpić do głosowania. Przypomniał, że w przypadku zgłoszenia wniosku 

formalnego – przed przystąpieniem do głosowania – jest możliwość dopuszczenia jednego głosu za  

i jednego głosu przeciw. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że to nie jest tak, że podczas sesji nie można wnosić uwag 

i poprawek, jako że do uczestnictwa w sesji radni są zobowiązani, natomiast udział w posiedzeniach 

komisji jest dobrowolny. Podkreśliła, że nie wszystko musi być dyskutowane w komisjach. 

Radny Marek Treliński orzekł, że rolą Rady Miasta jest podejmowanie aktów prawa miejscowego 

w sposób rozważny. Stwierdził, że można było wysondować opinie klubów radnych przed sesją poprzez 

przekazanie im projektu uchwały. Uznał trwającą dyskusję za normalny element pracy Rady. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” 

oraz Tytułu „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, 

którzy odrzucili wniosek 11 głosami „przeciw”, przy 6 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” oraz Tytułu 

„Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa”: 

„za” – 6 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Mateusz Nalej, radna Grażyna 

Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak; 

„przeciw” – 11 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny 

Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna 
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Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny 

Arkadiusz Sowa; 

„wstrzymuję się” – 2 głosy – radny Ryszard Mirgos, radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o to, by w § 9 ust. 1 

załącznika nr 1 do projektu uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, pracowały lub były 

współpracownikami organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 Ustawy z dnia 18 grudnia 

1998 r. o Instytucie Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu”. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy nie przyjęli wniosku – oddano 9 głosów „za”, 

9 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o to, by w § 9 ust. 1 załącznika nr 1  

do projektu uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, pracowały lub były 

współpracownikami organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 Ustawy z dnia 18 grudnia 

1998 r. o Instytucie Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu”: 

„za” – 9 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir 

Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 9 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Edyta Lubańska, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz,  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Robert Latek. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o to, by w § 7 ust. 1 

załącznika nr 2 do projektu uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, pracowały lub były 

współpracownikami organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 Ustawy z dnia 18 grudnia 

1998 r. o Instytucie Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu”. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy nie przyjęli wniosku – oddano 9 głosów „za”, 

9 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Sowy o to, by w § 7 ust. 1 załącznika nr 2  

do projektu uchwały dodać lit. c w brzmieniu: „które pełniły służbę, pracowały lub były 

współpracownikami organów bezpieczeństwa państwa wymienionych w art. 5 Ustawy z dnia 18 grudnia 

1998 r. o Instytucie Pamięci Narodowej – Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu”: 

„za” – 9 głosów – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, radny Mateusz 

Nalej, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radny Marek Treliński, radny Sławomir 

Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 
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„przeciw” – 9 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Edyta Lubańska, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz,  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radny Robert Latek. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia Tytułu 

„Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa” oraz Tytułu „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa”.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 11 głosami „za”, przy  

4 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela 

Miasta Żyrardowa” oraz Tytułu „Zasłużonego dla Miasta Żyrardowa”: 

„za” – 11 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Robert 

Latek, radna Edyta Lubańska, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur 

Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof 

Skrobisz; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Józef Kapusta, radna Teresa Lefelt, radna Grażyna Stefańska, radny 

Sławomir Wardziak; 

„wstrzymuję się” – 4 głosy – radny Mateusz Nalej, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, 

radna Żaneta Wesołowska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Radna Monika Plak podziękowała radnym, który poparli projekt uchwały, podkreślając,  

że Komisja włożyła w jego przygotowanie wiele pracy. 

Radny Józef Kapusta podziękował Przewodniczącemu Rady Miasta oraz 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miasta za głosowanie oraz za dostrzeżenie problemu. Odniósł się  

do wypowiedzi przedmówczyni, zarzucił też pochwałę braku refleksji nad osobami, które ucierpiały  

w wyniku działania Służby Bezpieczeństwa PRL. 

Radny Artur Pietrus odniósł się do wypowiedzi przedmówcy, informując, że zgadza się z treścią 

wniosku radnego Arkadiusza Sowy, ale zagłosował „przeciw”, ponieważ proponowany zapis ocenił 

jako taki, który nie uzyskałby aprobaty organu nadzoru. Dodał, że Rada Miasta może w głosowaniu 

odrzucić kandydaturę osoby, o której wie, że współpracowała ze Służbą Bezpieczeństwa PRL. 

 

Ad II.12. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos odniósł się do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 
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Radna Grażyna Stefańska wskazała, że Komisja Rewizyjna w swoim planie pracy powinna ująć, 

gdzie przeprowadzane przez nią kontrole będą się odbywały i czego dotyczyły. Negatywnie oceniła 

zapis „Kontrola wybranych przez komisję umów dotyczących wynajmowanych, oraz użyczonych 

pomieszczeń w budynkach gminnych w 2022 roku” jako niewiele mówiący. Zaapelowała, by w 

przyszłości wpisywano precyzyjne tematy kontroli. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Żyrardowa na rok 2023: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.13. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos odniósł się do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Żyrardowa  

na rok 2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023: 

„za” – 18 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna 

Gabriela Polańska, radny Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, 

radny Marek Treliński, radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 
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Ad II.14. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos odniósł się do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ, zwracając uwagę na punkty „Wizyta w Ciepłowni 

Miejskiej przy ul. Rotmistrza Witolda Pileckiego 82” oraz „Wizyta w modernizowanej Oczyszczalni 

Ścieków PGK Żyrardów przy ul. Czystej 5 i Przepompowni przy ul. Gdańskiej”, a także „Objazd ulic 

miasta”. Dociekała, jaki charakter będą miały wizyty, a także czemu ma służyć objazd. Dodała,  

że w planie pracy powinny być ujęte zagadnienia, które będą poruszane na posiedzeniu Komisji, oraz cel, 

np. przegląd stanu nawierzchni dróg. Zaproponowała zastąpienie słowa „wizyta” słowem „wizytacja”. 

Radny Ryszard Mirgos wyjaśnił, że wskazanym jest, aby radni odwiedzili spółki miejskie, aby 

zapoznać się z tym, co tam się dzieje i jakie są potrzeby, jako że nie zawsze samo podanie nazwy 

instalacji podczas posiedzenia komisji jest wystarczające. 

Radny Robert Latek odniósł się do wypowiedzi radnej Grażyny Stefańskiej. Wskazał, że słowo 

„wizyta” odnosi się do przybycia w celach towarzyskich lub oficjalnych, zaś słowo „wizytacja” odnosi 

się do wizyty połączonej z kontrolą, w związku z czym w planie pozostanie słowo „wizyta”. Wyjaśnił, 

że objazd ulicami miasta zostanie wykonany przy wykorzystaniu prywatnych samochodów radnych  

i będzie służył np. sprawdzeniu stanu ulic zgłaszanych przez mieszkańców jako te, które wymagają 

napraw bądź utwardzenia. Podkreślił, że Żyrardów inaczej wygląda w terenie, a inaczej zza stołu 

komisyjnego. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że jej zdaniem w planie pracy powinien być sprecyzowany 

cel wizyty. 

Radny Marek Treliński wyjaśnił, że wizyta nie oznacza wizyty towarzyskiej, ale służy 

przyjrzeniu się bliżej problemom, z którymi borykają się spółki. Przypomniał, że spółka PGK realizuje 

projekt unijny za 50 mln zł, w związku z czym warto wiedzieć, jak przebiega jego realizacja i w czym 

Rada Miasta może spółce pomóc. Dodał, że plan pracy ma charakter otwarty i może zostać rozszerzony. 

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że lepiej byłoby powiedzieć, że w planie pracy pojawił 

się niefortunny zapis. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

stałych Komisji Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miasta Żyrardowa na rok 2023: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny 
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Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, 

radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 0 głosów;  

„wstrzymuję się” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecni podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska, radny Grzegorz Obłękowski. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

Ad II.15. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos odniósł się do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Miasta Żyrardowa na rok 2023: 

„za” – 17 głosów – radny Jarosław Gejcyg, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radny Józef 

Kapusta, radny Robert Latek, radna Edyta Lubańska, radna Teresa Lefelt, radny Ryszard Mirgos, 

radny Mateusz Nalej, radny Artur Pietrus, radna Monika Plak, radna Gabriela Polańska, radny 

Arkadiusz Rzepecki, radny Krzysztof Skrobisz, radny Arkadiusz Sowa, radny Marek Treliński, 

radny Sławomir Wardziak, radna Żaneta Wesołowska; 

„przeciw” – 1 głos – radna Grażyna Stefańska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów. 

Nieobecni podczas głosowania: radna Anna Maria Kozłowska, radny Grzegorz Obłękowski. 

Nieobecna podczas sesji: radna Elżbieta Wrońska. 

 

III. Informacje. 

Ad III.1. 

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. 

 

Ad III.2. 

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. 

 

Ad IV. Wnioski, interpelacje, zapytania radnych. 

Radny Artur Pietrus zgłosił zapytanie związane z wykazem osób, którym nadano tytuł 

„Honorowego Obywatela Miasta Żyrardowa”. 

Radny Arkadiusz Sowa zgłosił dwa wnioski: (1) w sprawie poprawy warunków bezpieczeństwa 

przejścia dla pieszych na ul. Władysława Reymonta, róg ul. Piotra Skargi; (2) w sprawie przywrócenia 

tablicy informacyjnej znajdującej się na skwerku w pobliżu mostu na ul. Władysława Reymonta. 
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Radna Żaneta Wesołowska zaproponowała, by w sesjach Rady Miasta uczestniczyli wszyscy 

radcy prawni, który pracowali nad poszczególnymi projektami uchwał. Wskazała, że umożliwi  

to ustosunkowanie się do dyskusji toczącej się podczas sesji. Zaapelowała do radnych, by dyskusje 

odbywały się przede wszystkim na posiedzeniach komisji. 

 

Ad V. Wolne wnioski. 

Mieszkaniec odwołał się do posiedzenia Komisji ds. Samorządów Mieszkańców RMŻ w dniu 

17 stycznia 2023 r., o zwołaniu której poinformowano 16 stycznia 2023 r. Wyraził zaniepokojenie 

zapisem w planie pracy Komisji ds. Samorządów Mieszkańców RMŻ: „Spotkania Komisji  

ds. Samorządu Mieszkańców – raz na kwartał lub w miarę potrzeb”, a także zaproponował, by było  

to sześć posiedzeń w roku oraz więcej w razie potrzeb, a jednocześnie aby posiedzenia te były 

zwoływane z przynajmniej kilkudniowym wyprzedzeniem. Negatywnie odniósł się do zapisu „Udział 

członków komisji w posiedzeniach Samorządów Mieszkańców – w miarę potrzeb”, wskazując  

na potrzebę regularnego udziału. Zwrócił również uwagę na brzmienie punktów „Omówienie budżetu 

Miasta na 2024 r.” oraz „Opiniowanie projektu budżetu Miasta na 2024 r.”, proponując, by pierwszy  

z nich otrzymał brzmienie „Omówienie postulatów samorządów mieszkańców do budżetu Miasta  

na 2024 r.”. Poruszył również temat spotkania, które miało miejsce 19 stycznia 2023 r. w Miejskiej  

i Powiatowej Bibliotece Publicznej, a poświęcone było ogrzewaniu domów jednorodzinnych  

w kontekście uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dociekał, od kiedy na terenie miasta 

będą latały drony kontrolujące dym z kominów, a także czy możliwe są dopłaty dla tych, którzy 

ogrzewają domy gazem ziemnym. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przekazał zebranym zaproszenie na spektakl 

muzyczny „Ula to Zula”, który odbędzie się 10 lutego 2023 r. 

 

Ad VI. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady LXVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 19.09. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,112847,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-lxvii-w-dniu-26-stycznia-2023-r.html 

 

Protokół sporządziła dnia 8 lutego 2023 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/a,112847,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-lxvii-w-dniu-26-stycznia-2023-r.html

